
Zápis z jednání 
Spolku rodičů a přátel ZŠ, Vlašim Sídliště 

 
Datum konání: 23.11.2023 v 17:00 hodin, Účast: 21 důvěrníků  
                                  
Lucie Jeřábková přivítala důvěrníky. Seznámila s programem jednání, seznámila s programem jednání a 
schvalování jednotlivých bodů. Dále přivítala paní ředitelku Mgr. Olgu Šťastnou a předala ji slovo. 
Paní ředitelka Mgr. Olga Šťastná přivítala důvěrníky, poděkovala za jejich účast, krátce informovala o jednání 
Školské rady, akcemi školy a prosby na rodiče:  
 
1. Informace z jednání Školské rady - (orgán školy umožňující zákonným zástupcům nezletilých žáků, 

pedagogickým pracovníkům školy, zřizovateli a dalším osobám podílet se na správě školy. Školská rada 
pracuje v tomto složení: Mgr. Olga Svatoňová (pedagogický pracovník), Mgr. Alena Vondráková 
(pedagogický pracovník), Mgr. Markéta Vokálová (pedagogický pracovník), Karel Balík (Město Vlašim), 
Mgr. Blanka Šmídová (Město Vlašim), Eva Venderová (Město Vlašim), Lucie Jeřábková (zákonný zástupce 
žáků), Martin Jurů (zákonný zástupce žáků), Mgr. Jana Štorcová (zákonný zástupce žáků)) 
Hlavním bodem bylo schválení Výroční zprávy za rok 2022. Zpráva byla předána k nahlédnutí 
zúčastněným, současně je k na webových stránkách školy.  

2. Informace o aktivitách školy – paní ředitelka představila aktivity, které již proběhly nebo probíhají od 
začátku školního roku: 

• Týden s rodilým mluvčím – tzv. English Week (intenzivní jazykový kurz) – opět proběh v říjnu pro cca 
100 zájemců za velmi příznivých podmínek. V jednání ještě jeden kurz s 1 lektorem;  

• Zájezd do Anglie – již opakovaně úspěšně proběhl; 

• Pravidelné akce Školní parlamentu, lze sledovat na stránkách školy, fcb; 

• Škola se pravidelně zapojuje do soutěží, jak sportovních, tak vědomostních (tyto soutěže bývají 
mnohdy složitější a časově náročnější než dříve). 

3. Investice, plánované akce – paní ředitelka seznámila s formou rozpočtu, tedy finančních zdrojů, 
s kterými hospodaří škola (provozní, investiční a krajský, který je na platy, onivy). Již dokončena výměna 
dlažby mezi hlavní budovou, tělocvičnou a nosnou zdí pod hrřištěm. Všechny třídy jsou již 
zrekonstruovány, vybaveny technikou. Plánované akce do rozpočtu: 

• Dokončení chodníku před školou; 

• Plánovaná nová pozemní komunikace od zastávky ZŠ Sídliště až k zimnímu stadionu; 

• Přístřešek u školní jídelny předán požadavek do rozpočtu města Vlašim pro příští rok. Projednány dvě 
varianty – jednoduché zastřešení bez stavebních úprav, anebo náročnější varianta, která bude 
potřebovat stavební úpravy, ale bude lépe plnit účel a děti chránit před deštěm při čekání na oběd; 

• Šatny – v 1. čtvrtletí roku 2024 budou vybaveny kamerovým systémem pro lepší bezpečnost žáků; 

• V tomto školním roce nárůst žáků o jednu třídu. V přípravě projektová dokumentace pro vybudování 
další třídy u školní družiny.  

4. Další:  

• paní ředitelka přiblížila čerpání a přípravu další žádosti pro tzv. šablony 4, dnes OP Jana Ámose 
Komenského – peníze nad rámec rozpočtu s využitím pro zajištění kariérového poradce, speciálního 
pedagoga, vzdělávací akce i pro rodiče př. kyberšikana atd.;  

• Pouštění do škol – 1. až 3., dojíždějící i 4. třídy možnost využití družiny, vstup do školy zajištěn před 
7:40 hod za nepříznivého počasí. Náročné na zajištění dozoru. Nově opraven přístřešek, kde se děti 
mohou také schovat, když prší.  

5. Sběr papíru – paní ředitelka informovala o současných méně výhodných podmínkách výkupu papíru, ale 
již bez omezení. Plánováno opět 2x za školní rok. Důvěrníci ocenili žáky, kteří pomáhali při přebírání 
papíru. Prosíme o přádání pochvaly dotčeným žákům. 

 
 



6. Přání a prosby na rodiče: 

• Vstup rodičů do školy – paní ředitelka prosí o respektování, že se minimalizuje vstup rodičů z důvodu 
bezpečnosti. Rodiče zejména 1. a 2. tříd by měli důvěřovat svým dětem, že se zvládnou v šatně 
samostatně převléknout a přesunout do třídy;  

• Škola se z důvodu bezpečnosti zavírá 5 minut před osmou hodinou. Opozdilci musí zvonit na paní 
sekretářku, která si vede seznam. Pravidelní opozdilci bez důvodu budou kárně řešeni;  

• Zajistit vhodné oblečení dle počasí pro děti, často v chladném počasí se děti venku pohybují v tričku, 
mikině; 

• Klíčky od šatny – apelovat na rodiče, ať si děti hlídají klíčky a starají se o to, aby je nezapomínaly. 
Denně čeká fronta dětí na vypůjčení náhradních klíčů; 

• Vstup do školní jídelny – opět paní ředitelka prosí, aby rodiče čekali před budovou a minimalizovali 
vstup i s kočárky. Prostory jsou dost malé, naopak před budovou je prostoru dost. Nutno si 
uvědomit, že některé školy nemají vůbec přístup do těchto prostor.  

7. Přijímací řízení v roce 2024 na střední školy: 

• Od 1.2. do 20.2. elektronické přihlášky, v 1. kole i ve 2. kole bude možnost podání 3 přihlášek,      
u oborů s talentovou zkouškou až 5 přihlášek (přihláška do 30.11.) 

• Termíny přijímacích zkoušek:  12. a 15. 4. žáků 9. tříd 
16. a 17. 4. žáků 5. tříd 

 Náhradní termín:   29. a 30. 4. 2024 
 Zveřejnění přijatých uchazečů: 30. 4. až 2. 5. 2024 

• Zrušení zápisových lístků 
 
Dále bylo přistoupeno k programu, jehož body byly zaslány dopředu důvěrníkům (schválení příspěvků, 
schválení požadavků) a dále byl doplněn o dotazy a připomínky důvěrníků. 
 
8. Příspěvek byl opět schválen na 450,- Kč za každé dítě pro školní rok 2023/24 

Hlasování: Pro: 21, Proti: 0, Zdržel se: 0 
9. Schválení požadavků: viz příloha „Přehled požadavků ŠR 2023-24_aktualizováno po jednání SRPZŠ“ 

Požadavky z velké části schváleny, přesto došlo k níže popsaným změnám: 

• Zajištění profesionálního trenéra na bruslení – nově projednána varianta, aby bylo hrazeno pouze 
pro 1. až 3. třídy. Vzhledem k tomu, že pro tento rok je již vyjednáno i pro 4. a 5. třídy + 1.třídy 
bezplatně (ověřila Lucie J.) a rozpočet bude stačit, navrhuji pro rok 2023/24 ponechat beze změny. 
Navíc pro I. stupeň toho moc neplatíme. Snížení k projednání opět na jarním setkání.;  

• Pomůcky na TV + polední přestávky II. ročníku (míče, hokejky, rukavice, přilby, rozlišovací dresy) byl 
požadavek snížen 10 000 Kč;  

• zamítnuty byly položky – pomůcky na TV I. ročníku (odrazový můstek, gymnastický koberec, 
gymnastické klíny). Položky zajistí škola.  

Hlasování: Pro: 21, Proti: 0, Zdržel se: 0 
10. Diskuze – probíhala zejména v průběhu jednání 

• Pochvala trenérům za bruslení. Výzva rodičům, aby chodili pomáhat dětem zavazovat brusle. Děti, 
aby měli vhodné oblečení na led (rukavice, teplé ponožky, helmy); 

• Pochvala za English Week, především žáků II. stupně; 

• Dotaz, zda se na škole objevuje šikana, paní ředitelka odpověděla, že se řeší okamžitě. Důležité je 
dobře určit co je a co ještě není šikana. K tomuto tématu byl představen možný program KiVa, který 
je zaměřen na tři věkové skupiny (1.-3. třídy, 4.-6. třídy a 7.-9. třídy), kdy pro každou skupinu obdrží 
škola „manuál pro učitele“, který bude obsahovat tři části: 
 1) prevence - 10 lekcí (90 min), kterým by se měla třída věnovat v průběhu školního roku 
 2) intervence – (metodika řešení problémových situací)  
 3) zhodnocení - dotazníkové šetření 
Koncept spočívá v předání know-how škole, kdy si škola sestaví svůj tým pedagogů, který se bude 



programu věnovat. Učitelé jsou školeni a mají možnost supervize od KiVa lektorů. Prospekt 
programu byl předán důvěrníkům k nahlédnutí. Paní ředitelka sdělila, že na organizátora zaslali 
dotazy, ke kterým dosud nedostali odpověď. Proto se v tomto roce naše škola do programu nezapojí, 
bude však sledovat průběh a zkušenosti jiných škol, a případně se zapojí v příštím roce. Pro tento 
program by byla nutná podpora SRPZŠ.  

• Jídelna a stravování – množící se nespokojenost zejména žáků II. stupně. Málo jídla, jídlo není dobré, 
způsob servírování jídla. Paní ředitelka doporučila směřovat připomínky přímo na paní ředitelku 
jídelny, ideálně jedním zástupcem. P. Pavlisová sdělila, že z jídelny si objednávají jídlo denně do 
práce, a že si nemůže stěžovat. Důvodem nespokojenosti dětí může být, že jídla nejsou více pestrá, 
často se jedná o klasickou kuchyni, na kterou děti nejsou už z domova moc zvyklé.  

11. Stávka 27.11. 2023 - naše škola se stávky zúčastnila pouze formálně, ačkoli s důvody stávky rozhodně 
souhlasí a stávku plně podporovala. 

 
Paní ředitelka i předsedkyně poděkovaly za účast, spolupráci a s přáním pěkných nadcházejících svátků 
jednáni v 19:30 hodin ukončily. Další jednání bude plánováno v týdnu od 22.4. do 26.4.2024, den bude 
upřesněn.  
 
Zapsala dne 26.11.2023 Lucie Jeřábková 


